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Protokół Nr IV/2003 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 30 kwietnia 2003 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.05 

Godzina zakończenia : 13.20 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

 

Nieobecny nieusprawiedliwiony : Robert Wardziński 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski – Sekretarz Gminy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Tadeusz Oniśko - Radca Prawny 

5. Eliza Jurgiel – radna powiatowa 

6. Andrzej Andrejuk – Prezes SM w Choroszczy 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

8. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad IV Sesji: 

 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania  budżetu gminy za 2002 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b) opinia Komisji Rewizyjnej 

c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

d/ dyskusja 

e/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Choroszczy.  

6. Rozpatrzenie zmian w budżecie gminy na 2003 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

7. Utworzenie jednostek pomocniczych na terenie miasta i gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Ustalenie zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych, 

gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych zamieszkałych na terenie gminy 

Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Nadanie Statutu Zespołowi Szkół w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

10.Ustalenie wymiaru zajęć dydaktycznych dyrektorom szkół oraz tygodniowego 

wymiaru godzin nauczycielom i pedagogom. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

11. Utworzenie zamkniętych obwodów głosowania w sprawie referendum. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

12. Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

nieruchomości wyłączonych z planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz uchwałą z roku 2001. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 
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13. Wyrażenie zgody na lokalizację obiektu handlowego o powierzchni sprzedażnej 

powyżej 1000 m 2. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

14. Ustalenie zasad odłowu psów. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

15. Ustalenie najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w zł 

pracownikom ośrodka Pomocy Społecznej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały.ącego Rady 

16. Ustalenie wysokości diet przewodniczącym Komisji Rady Miejskiej. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

17. Dokonanie zmiany uchwały w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy p. Romuald Szydłowski 

otworzył obrady IV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, poczym stwierdził że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 14 radnych , nieobecny p. Robert Wardziński. 

 

Ad. 2 – 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad , który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

Do projektowanego porządku obrad zostały zgłoszone następujące zmiany: 

 

Romuald Szydłowski- 

Proponuje uzupełnienie o punkt dotyczący ustalenia dodatku specjalnego 

Burmistrzowi Choroszczy – w pkt. 17. Należy się on obligatoryjnie, kwestia 

ustalenia wysokości. 
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Piotr Tymiński- 

Zaproponował przeniesienie pkt. 16 – ustalenia diet przewodniczącym i zastępcom – 

na pkt. 5 ( po interpelacjach i wnioskach) ze względu na obecność mieszkańców, 

którzy zainteresowani są tym tematem. 

 

Romuald Szydłowski- 

Zaproponował połączenie sprawy diet przewodniczącym komisji i ich zastępcom 

razem z ustaleniem dodatku specjalnego Burmistrzowi – jako pkt. 16. 

 

Za propozycją p. Szydłowskiego radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie pozostałych 

propozycji. 

- za przeniesieniem pkt. 16 na pkt. 5 – 5 głosów  

- za pozostawieniem  - 9 głosów 

 

Za przyjęciem porządku obrad z przegłosowaną zmianą: 

- za przyjęciem – 9 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 5 głosów. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjcie w drodze głosowania protokołu z 

poprzedniej – III – Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Obecnych 13 radnych. Nieobecny p. Wardziński i chwilowo p. Werpachowski. 

 

Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Antoni Bogdan – 

1) usankcjonować stan prawny drogi od bloku Nr 24 do ul. Powstania 

Styczniowego – przy garażach. Wyznaczyć i następnie pamiętać o 

wyrównywaniu. 

2) Spółdzielnia Mieszkaniowa wnioskuje o wycenę gruntu przy wykupie 

z wieczystej dzierżawy na własność aby mieszkańcy na Walnym 

Zgromadzeniu mogli podjąć decyzje. 

3) Wnioskuje o powołanie komisji nadzwyczajnej złożonej co najmniej z 

dwóch członków SM w celu skontrolowania Zakładu Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy pod kątem 

prawidłowego funkcjonowania i gospodarowania środkami 

finansowymi i majątkowymi. 

4) Wnioskuje o wprowadzenie zmian proceduralnych dotyczących 

organizowania przetargów przez Urząd Gminy polegających na 

podawaniu do publicznej wiadomości formy przetargu i składania 
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ofert w zalakowanych kopertach i otwierania koperty przez oferenta 

przed komisją i przekazania jej następnie przewodniczącemu komisji  

przetargowej celem przeprowadzenia dalszego postępowania. 

 

Marek Borowski – 

Wnioskuje o powołanie specjalnej komisji, złożonej z radnych obu ugrupowań, 

celem zbadania zaistniałej sytuacji w oświacie. Jest dużo niejasności, często 

bulwersujących na temat złych relacji pomiędzy szkołami. Dlatego też proponuje 

przesłuchać dyrektorów szkół: Zespołu Szkół w Choroszczy, Szkoły Podstawowej w 

Choroszczy oraz Kruszewa. Dyrektorzy są skłóceni i odbija się to na młodzieży, co 

jest niedopuszczalne. Oświata w naszej gminie jest również źle postrzegana w 

Kuratorium Oświaty. Dlatego też należy sprawę zbadać, znaleźć winnych i ukarać. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Uważa, że powinny to być dyrektorzy wszystkich szkół. 

 

Romuald Szydłowski – 

Zaproponował poświęcenie temu tematowi punktu na posiedzeniu Sesji Rady. 

 

Piotr Dojlida – 

Uważa, że powoływanie specjalnej komisji jest niepotrzebne w tej konkretnej 

sprawie gdyż jest Komisja Oświaty. 

 

Jan Romańczuk – 

Poinformował, że w dniu 5 maja 2003 r. odbywa się w SP w Barszczewie narada 

dyrektorów szkół z wizytatorem z Kuratorium Oświaty p. Frąckiewiczem. Komisja 

może przyjechać do niego. 

 

Marek Borowski – 

Poprosił o zwołanie komisji  w przeciągu dwóch tygodni. 

 

Piotr Dojlida- 

Zaproponował poszerzenie komisji o przewodniczących rad rodziców wszystkich 

szkół orz o wymienionego wizytatora. Jako miejsce spotkania proponuje jednak 

Urząd. 

 

Piotr Tymiński – 

1) wniosek o ponowne wystąpienie z pismem do Powiatowego Zarządu Dróg w 

sprawie drogi Sz. Kruszewska – należy nadal zabiegać o jej modernizację z uwagi na 

niszczenie ulic w Choroszczy, 

2) na Sesji w dniu 23 grudnia 2002 r. składał wniosek o zorganizowanie szkolenia 

dla radnych. Chciałby uzyskać odpowiedź na ten temat, 

3) ustawa nakłada obowiązek ogłaszania jednostek, którym umorzono podatki – 

prośba o wyjaśnienie tej kwestii. 

 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Udzielając odpowiedzi na zgłoszone pytania powiedział: 
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1) jeśli chodzi o drogę przy garażach – ta sprawa jest prawnie uregulowana i jest 

to grunt gminny. W planie zagospodarowania przestrzennego jest tam 

przewidziana ulica – kwestia tylko równania do czasu utwardzenia jej, a o 

tym pomyślimy jak powstanie ogrodzenie gimnazjum; 

2) wycena gruntów – bonifikata została ustalona na poprzedniej Sesji i trzeba się 

zastanowić kto powinien ponieść koszty wyceny – do wyjaśnienia gdyż 

chodzi o pieniądze podatników. Przybliżona wartość gruntu została podana 

dużo wcześniej mieszkańcom; 

3) ocena ZEC – Wod – powołanie dodatkowej komisji jest jego zdaniem 

niepotrzebne ponieważ jest Komisja Gospodarki i Finansów. 

 

Antoni Bogdan – 

Wyjaśnił, że to mieszkańcy Spółdzielni zbulwersowani wysoką podwyżką ceny 

wody, wynikłą ich zdaniem na skutek niegospodarności ZEC – Wod, 

zobowiązali nas radnych do postawienia tej kwestii na Sesji – czyli powołania 

komisji do zbadania tej sprawy i aby w skład komisji weszli dwaj członkowie 

SM. 

 

Romuald Szydłowski- 

Jeśli są zastrzeżenia ze strony mieszkańców SM w stosunku do ZEC – Wod – 

poprosił o ich pisemne przedstawienie. Zobowiązuje się do przekazania Komisji 

Rewizyjnej Rady celem ich zbadania. 

 

Antoni Bogdan – 

Przypomniał, że postawił wniosek formalny i chciałby otrzymać konkretną 

odpowiedź na piśmie. 

 

Aleksander Werpachowski- 

Zobowiązał się zwołać Komisję Gospodarki powiększoną o specjalistów. 

 

Stefan Bielski – 

Pod względem formalno – prawnym : Komisje Rady nie mają prawa kontrolować 

jednostki prawnej jaką jest ZEC – Wod. Od tego są biegli finansowi, którzy 

sprawdzają prawidłowość działalności finansowej i rozpatrują wyniki. 

 

 

Aleksander Werpachowski- 

Uważa, że komisja powinna spotkać się i porozmawiać na te tematy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

W sprawie przetargów organizowanych przez Urząd: jest 5-cio o osobowa 

komisja przetargowa, która dział zgodnie z prawem. Oferty wpływają w 

zamkniętych kopertach i są przyjmowane na sekretariacie. Na posiedzeniu 

Komisji w obecności wszystkich jej członków są one otwierane. Przetargi 

ogłaszane ą również w Internecie. 

Szosa Kruszewska – była propozycja kierowana do firm ze strony powiatu w 

sprawie „domówienia się” odnośnie udostępniania tej drogi na pewnych 

warunkach. Trzeba te firmy nadal kierować do powiatu, my z Urzędu wystąpimy 

również z odpowiednim pismem gdyż należy odciążyć ul. Piaskową i inne w 

Choroszczy. 
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Sprawa szkolenia – trzeba podać termin w jakim radni chcą je odbyć i 

zorganizujemy. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – kto jest zainteresowany 

szkoleniem?  

Zgłosiło się 5 radnych. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni na początek 

dobrze zapoznali się z ustawą o samorządzie gminnym. 

 

Piotr Tymiński- 

Zaprotestował, gdyż jego zdaniem czytając ustawę radni będą mieli wiele pytań. 

 

Ustalono, że szkolenie takie może przeprowadzić pracownik gminy. 

 

Adam Półkośnik- 

Prośba o pomoc mieszkańcom wsi Pańki w pracach polegających na rekultywacji 

terenu obecnego „dzikiego wysypisk” na teren rekreacyjny na potrzeby 

społeczności lokalnej. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że zostanie dokonana wizja lokalna w terenie i następnie trzeba 

się zastanowić w jaki sposób można pomóc mieszkańcom. 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza Choroszczy o przedstawienie 

informacji na temat wykonania budżetu gminy za 2002 rok, który w 

szczegółowym sprawozdaniu został przedstawiony radnym. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Przypomniał, że pomimo trudnej sytuacji finansowej związanej z trudnościami ze 

sprzedażą działek (w 2002 r. założono 400 ty zł zysków z tego tytułu, a 

wpływów było ok. 50% z powodu braku nabywców) sprawa ta przechodzi na rok 

bieżący. Odbyły się dwa przetargi na działki położone przy ul. Piaskowej gdzie 

jest 23 działek budowlanych po 1200-2000 m2, żadnej nie sprzedano. 

Podatek dochodowy od osób fizycznych – fizycznych 2002 r. o ok. 300 tys zł  nie 

uzyskano wpływów. 

Inwestycje zaplanowane zostały wykonane mimo zagrożeń, o których wspomniał 

wcześniej; zostały one w pełni spłacone, nie ma żadnych zaległych zobowiązań 

na 2003 r. Jest przymiarka do reformy ustawy o finansach publicznych- premier 

Balcerowicz chce zabrać dotacje i subwencje, a w zamian przekazać nam 

podatek dochodowy od osób fizycznych i prawnych. Opłaty i podatki stanowią 

32% wszystkich dochodów gminy, natomiast wpływy z majątku( z wynajmu, 

sprzedaży lub dzierżawy) stanowią 5% - w sumie 37% to dochody własne gminy,  

63% to są właśnie dotacje i subwencje. Jeżeli te                                        

proporcje zostaną zachwiane poprzez podatek dochodowy, który trudno 

wyszacować, możemy mieć ogromne kłopoty. 

Podstawowe inwestycje wykonane w 2002 r: 
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- zakończyliśmy budowę gimnazjum (oddane do użytku we wrześniu), 1300 tys 

zł zapłacono ze środków własnych gminy. Żadnych środków z zewnątrz nie 

udało się uzyskać ponieważ  w budżecie państwa nie są zapisywane żadne środki 

na budowę budynków oświatowych. Wcześniej mogliśmy je uzyskać np. z 

kontraktu dla województw ( w 2001 r. 550 ty zł), a w 2002r i w 2003 r. nie ma 

środków na takie cele. 

- zakończyliśmy również budowę remizy OSP w Choroszczy, której budowa 

trwała kilka lat. Kosztowało to ok. 95 tys zł z budżetu plus 30 tys zł z Ochrony 

Środowiska . Dużo robót wykonano w systemie gospodarczym przy pomocy 

Sekcji Obsługi i Strażaków. 

- wodociągowanie- przygotowano dokumentację na Śliwno I etap i na Złotorię 

Podlesie. Spółka ZEC – Wod wykonała wodociąg w Śliwnie I etap – 5 km sieci. 

Istotną sprawą jest to, że Spółka nie tylko zarządza tymi wodociągami, ale też 

prowadzi inwestycje. 

- drogi powiatowe – z budżetu gminy przekazaliśmy 175 tys zł dla Powiatu na 

drogę Choroszcz – Dzikie ( plus środki z budżetu Powiatu i budżetu państwa) ; 

do wykonania pozostało 1100 m do położenia powierzchni asfaltowej. Koszt 650 

tys zł za taki odcinek przedstawia nam jakiego rzędu środki są potrzebne na tego 

rodzaju inwestycje. 

- drogi gminne – prowadzone było równanie, zakładanie przepustów, wymiana 

znaków; wykonano mostek na rzece Horodniance w Krupnikach; położono 

chodniki: przy ul. Dominikańskiej, zakończono Rynek 11-go Listopada, 

pomiędzy ul.Akacjową i Sienkiewicza, w Klepaczach przy ul. Niewodnickiej; 

wykonano 4 przystanki (wiaty): Majątek Rogowo, Kolonia Rogowo, Izbiszcze i 

Pańki, odnowiono przy Sz. Kruszewskiej.  

- kanalizacja: otrzymano środki z kontraktu dla województw 130 tys zł i przy 

dobrej koniunkturze wykonano osiedle przy Al. Niepodległości i drogę 

Żółtkowską (do Żółtek), odwodniono teren przy Al. Niepodległości – w sumie 

2229 m kanalizacji sanitarnej i deszczowej 703 m plus wykonanie przepompowni 

ścieków.  

- gospodarka komunalna – wykonano remont klatki schodowej w budynku 

komunalnym przy ul. Sienkiewicza 29, parking przy Ośrodku Zdrowia w 

Choroszczy. 

- opracowano koncepcję gazyfikacji – mamy pełną koncepcję od Choroszczy w 

stronę Białegostoku. Dla Choroszczy najbardziej korzystnym wariantem 

(opracowanym przez gazownię) jest doprowadzenie gazu od trony Fast. 

- na robotach publicznych było zatrudnionych 6 ludzi, 

- kupiliśmy sporo pojemników na śmieci, 

- odbyło się sporo imprez kulturalnych, 

- pomoc społeczna – bardzo dużo zasiłków przyznano w tym 92 zasiłki stałe, 175 

okresowych, 209 rent socjalnych, 40 zasiłków macierzyńskich. 

- dodatki mieszkaniowe – wypłacono ich 1593 ( są gminy, w których są to 

przypadki sporadyczne) 

- dożywianie dzieci w szkołach – otrzymujemy na ten cel dotację z budżetu 

państwa i dokładamy własne środki – w sumie dożywianiem objętych było 321 

dzieci tj. 25% wszystkich dzieci.  

- spłaciliśmy kredyt 100 ty zł i pożyczki 55 100 zł. 

Na tym Burmistrz zakończył przedstawianie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2002 rok. 
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     (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących poszczególnych komisji Rady 

o przedstawienie opinii dotyczących przedmiotowego sprawozdania. 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów 

Rolnictwa – przekazał, że Komisja przyjęła powyższe sprawozdanie 

jednogłośnie. 

 

Piotr Dojlida – w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego – przekazał, że Komisja przyjęła powyższe sprawozdanie 

jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał pisma skierowane do niego i Rady 

Miejskiej w Choroszczy ze strony Komisji Rewizyjnej, w tym opinię Komisji 

oraz wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Choroszczy. 

 

     ( pisma w załączeniu) 

 

W dalszej kolejności odczytał uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku pozytywnie opiniujące sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

za 2002 rok jak również wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie z tego tytułu 

absolutorium Burmistrzowi Choroszczy. 

 

     ( uchwały w załączeniu) 

 

Wobec braku zapytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p.Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr IV/46/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

Romuald Szydłowski- 

W imieniu radnych i własnym podziękował Burmistrzowi za dobrą pracę, która 

oby dalej przynosiła takie efekty. 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Propozycję zmian w  budżecie gminy na 2003 rok przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Otrzymaliśmy dodatkowe pieniądze – 686 zł na program wyrównawczy dla 

dzieci wiejskich. Szkoły przydzielają te środki dla dzieci potrzebujących. 
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Następna zmiana dotyczy środków na zimowe utrzymanie dróg powiatowych – 

30 tys zł ( zostały już one praktycznie wykorzystane) . Zapisujemy te środki po 

stronie dochodów i wydatków. 

Następna propozycja dotyczy zwiększenia planu dochodów i wydatków o 30 tys 

zł z przeznaczeniem na wykup gruntów pod nowe ulice. W planie 

zagospodarowania mamy dużo terenów budowlanych, dużo jest podziałów w 

wyniku których (po uprawomocnieniu się decyzji) grunty przeznaczone pod ulice 

przechodzą na własność gminy na odszkodowanie. Mieliśmy 70 tys zł w 

budżecie , a wniosków jest już na 200 ty zł dlatego musimy zwiększyć środki w 

tym rozdziale. 

 

 

Antoni Bogdan- 

Jeśli środki na oczyszczanie dróg i ich zimowe utrzymanie zostały wyczerpane to 

co ze środkami na  miesiąc grudzień ? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że są to środki z powiatu(przekazywane na mocy porozumienia) 

zostały już wykorzystane. Nasze zresztą również są na ukończeniu. Już na 

najbliższej Sesji będziemy szukać skąd przesunąć. 

 

Wobec braku innych pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2003 rok. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr IV/47/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

 

 

Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawy 

dotyczącej utworzenia jednostek pomocniczych na terenie miasta i gminy 

Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Na wstępie wyjaśnił, że jest to uchwała porządkująca i uzupełniająca. Jednostki 

pomocnicze są to: na terenie miasta osiedla, na terenie wiejskim sołectwa. 

Na terenie miasta został zgłoszony wniosek przez mieszkańców bloków przy 

Alei Niepodległości, aby ich przyłączyć do osiedla Nr 3 (do chwili obecnej 

osiedle Nr 1). Jest propozycja przyjęcia tego wniosku z uwagi na położenie 

przedmiotowych bloków na terenie osiedla Nr 3.  

Przypomniał na zakończenie , że ostatnia uchwała w tej kwestii była podjęta w 

1990 r. i teraz należy ją uzupełnić o nowopowstałe ulice. 

 

Romuald Szydłowski- 

Uważa, że obręb gruntów Kolonii Żółtki należy do sołectwa Żółtki. Proponuje 

więc naniesienie tej zmiany. 
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Rada nie zgłosił sprzeciwu. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

utworzenia jednostek pomocniczych na terenie miasta i gminy Choroszcz. 

 

Uchwała z zaproponowanymi zmianami została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 (uchwała Nr IV/48/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Burmistrz Choroszczy zapoznał po raz kolejny ze sprawą dotyczącą zasad i 

trybu przyznawania stypendiów najzdolniejszym uczniom z terenu gminy 

Chooszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Przypomniał, że sprawa ta była już rozpatrywana na poprzedniej Sesji. Dodał, że 

intencją podjęcia uchwały w przedmiotowej sprawie była pomoc dla dzieci, a 

zarazem zachęta by dzieci startowały w olimpiadach i konkursach – w 

wojewódzkim i krajowym. Jeżeli dojdą do finału z wymienionych form – będzie 

możliwość ustalenia im stypendiów. Gminy nie stać na ustalenie stypendiów 

np.za osiągnięte wyniki w nauce jak 5,0 średnia przykładowo, bo tych dzieci 

byłoby dużo. Uchwała dotyczy młodzieży uczęszczającej do szkoły podstawowej 

, gimnazjum i do szkoły średniej (również w Białymstoku) pochodzącej z 

naszego terenu. Następnym warunkiem jest dochód – jeżeli kogoś stać nie ma 

potrzeby na przeznaczanie środków z gminy. Natomiast jeżeli są to dzieci o 

niskim stanie finansowym - trzeba wspomóc.  Kryterium finansowe stosowane 

przez Pomoc Społeczną przy udzielaniu zasiłku zostało w tym przypadku 

zwiększone o 200%. Aby stypendium mogło być przyznane należy spełnić 

wszystkie 4 warunki, o których mowa w uchwale: 

1) być finalistami lub laureatami konkursów ogólnopolskich lub olimpiad 

przedmiotowych na szczeblu wojewódzkim lub krajowym; 

2) osiągać wysokie wyniki w nauce;  

3) aktywnie działać na rzecz szkoły, legitymować się wzorowym lub dobrym 

sprawowaniem,  

4) nie przekraczać dochodu na osobę w rodzinie ucznia, odpowiadającego 

200% dochodu, o którym mowa w art. 4 ust 1 ustawy z dnia 29 listopada 

1990 r. o pomocy społecznej. 

 

 Stypendium będzie oczywiście zależało o środków zapisanych w budżecie na ten 

cel. Trzeba corocznie ustalać ile stypendiów można będzie przydzielić w 

zależności od posiadanych środków. Będzie powołana specjalna komisja w 

następującym składzie: 

1) Piotr Paweł Dojlida – przewodniczący 

2) Andrzej Winniczki – sekretarz 

3) Anna Czarnecka – członek 

4) Robert Wardziński – członek 

5) Jolanta Stanisława Andruszkiewicz – członek 
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Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały 

w sprawie udzielania stypendiów najzdolniejszym uczniom zamieszkałym na 

terenie gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Wardziński i chwilowo p. Tymiński. 

 

 (uchwała Nr IV/49/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, Przewodniczący 

Rady udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który przedstawił sprawę nadania 

Statutu Zespołowi Szkół w Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że Statut powinna posiadać każda jednostka organizacyjna – Zespół 

Szkół również chociaż procedura w tym przypadku trochę się przedłużyła. Jest to 

ramowy Statut szkól, w którym zawarte są wszystkie ustalenia ustawowe. Statut 

Zespołu Szkół został dostosowany do tego wzorca ramowego, uzgodniony i 

następnie przedstawiony do zatwierdzenia przez Radę 

 

 

Antoni Bogdan – 

Odczytał wyjaśnienia p. Wandy Jankowskiej – dyrektor Zespołu Szkół dotyczące 

przeciągniętej procedury nadania przedmiotowego Statutu. 

 

     (wyjaśnienia w załączeniu) 

 

 

Romuald Szydłowski – 

Poprosił o przekazanie powyższych wyjaśnień Komisji Oświaty. Dowodzi to 

tylko, że podjęto słuszną decyzję odnośnie przyjrzenia się współpracy dyrektora 

ZS z innymi dyrektorami i Urzędem. 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkół 

w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/50/03 stanowi załącznik do protokołu , strona 27) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił sprawę 

udzielania i wymiaru zniżek nauczycielom na stanowiskach kierowniczych. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że te sprawy były wcześniej uregulowane uchwałą Zarządu. 

Natomiast w tej chwili z interpretacji prawnej wynika, że to Rada powinna 

podjąć uchwałę w tym temacie. Dotyczy to godzin pracy dyrektorów szkół i 

przedszkola, ponieważ dyrektorzy maja mniejszą ilość godzin pracy- uchwała ta 

rozstrzyga ile tych godzin dyrektorom przysługuje. Nie tu żadnych nowości, jest 

to zgodne z arkuszami organizacyjnymi szkół i przedszkola. Proponuje się więc: 

1) Dyrektor Szkoły  

           a) do 4 oddziałów                         –  12 godzin 

           b) od 5-8 oddziałów                     –  10 godzin 

           c) od 9 – 16 oddziałów                  -   7 godzin 

           d)  17 i więcej oddziałów               -   3 godziny 

       2)  Dyrektor Przedszkola 

            a) 3 oddziały                                 - 10 godzin 

            b) 4-5 oddziałów                           -   8 godzin 

            c) 6 i więcej                                  -    6  godzin 

       3) Wicedyrektor Szkoły 

            a) od 13 - 16 oddziałów                -  12 godzin 

            b) powyżej 17  oddziałów             -   7 godzin 

       4) Wicedyrektor Przedszkola 

            a) powyżej 6 oddziałów                 - 10 godzin     

       5) Kierownik świetlicy z dożywianiem 

           a) do 30 wychowanków                 – 22 godziny 

           b) od 31 – 80 wychowanków         – 18 godzin 

           c) od 81 – 120 wychowanków        – 16 godzin 

           d) powyżej 120 wychowanków      – 14 godzin 

 

Uchwała ta również rozstrzyga, że jeżeli ktoś zastępuje dyrektora szkoły to w 

takim samym wymiarze powinien wykonywać zajęcia dydaktyczne. W 

uzasadnionych przypadkach Burmistrz może zmniejszyć te ilość godzin. 

Dyrektor może wykonywać pracę w godzinach ponadwymiarowych w wymiarze 

nie przekraczającym 1 godziny. Ustala się również obowiązkowy wymiar godzin 

zajęć nauczania zatrudnionych w pełnym wymiarze , prowadzących zajęcia z 

przedmiotów o różnych wymiarze godzin wg przedmiotu , dla którego wymiar 

jest korzystniejszy. 

 

Z uwagi na brak zastrzeżeń i pytań , Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom , którym 

powierzono stanowiska kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli pedagogów oraz nauczycieli przedmiotów  w różnym 

wymiarze godzin zatrudnionych w jednostkach oświatowych na terenie gminy 

Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/51/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 
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Ad. 11 – 

 

 Przewodniczący udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy , który wprowadził 

radnych w temat dotyczący obwodów zamkniętych. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Uprzedził, że nie jest to żadna nowość. Wcześniej praktycznie przy każdych 

wyborach Rada musiała określić uchwałą obwody zamknięte. W związku z 

planowanym referendum proponuje utworzenie stepujących obwodów 

zamkniętych: 

1) Samodzielny Publiczny Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Choroszczy – jako Nr 10 

2) Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy – jako Nr 11 

 

Pozostałe obwody wyborcze pozostają jak przy wyborach samorządowych. 

 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/52/0 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Temat dotyczący planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

omówił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że w 2001 r. podjęliśmy uchwałę zatwierdzającą plan 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. Z tego planu zostało 

wyłączonych 20 działek , ponieważ w stosunku do nich właściciele wnieśli protesty i 

zarzuty. W związku z tym , że zależało nam aby szybko ten plan zatwierdzić – 

ponieważ z punktu widzenia położenia gminy jest to szczególnie istotne dla 

przyciągnięcia inwestorów do gminy – podjęliśmy decyzję żeby te działki wyłączyć  

z tego zatwierdzenia planu i poczekać na rozstrzygnięcia NSA. Każdy z tych 

protestujących miał możliwość odwołania się do NSA. W tej chwili zostały 

rozstrzygnięte sprawy dotyczące części tych działek , ponieważ tylko 3 osoby 

zaskarżyły uchwałę do NSA: 

1) sprawa działki w Żółtkach p. Markowskiego , 

2) sprawa działki w Oliszkach, 

3) sprawa działki przy Alei Niepodległości. 

W tej chwili mamy rozstrzygnięcia z NSA , natomiast pozostałe osoby nie skarżyły. 

Możemy w tej chwili podjąć ostateczne decyzje, a praktycznie trzeba podjąć decyzję 

w sprawie działki p. Markowskiego. Wnioskował on przeznaczenie działki pod 

zabudowę letniskową i poprzednio Rada nie wyraziła zgody na to.  
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W tej chwili, na podstawie wyroków sądowych, aby p. Markowskiemu przeznaczyć 

w całości  działkę pod zabudowę letniskową – czyli pozytywnie ustosunkować się do 

wniosku. 

Następna sprawa p. Mrówczyńskiej – dz. Przy Al. Niepodległości- została w inny 

sposób załatwiona. Praktycznie na całej powierzchni jej działki jest ulica i nic nie 

można z tą działką zrobić. Dlatego też działkę przy Al. Niepodległości zamieniamy 

na 5 działek przy ul. Piaskowej. Jest to korzystna spraw dla obu stron. W Oliszkach 

sprawa dotyczy doprowadzenia drogi koniecznej – sąd uznał, że nie dotyczy to planu 

zagospodarowania ponieważ sąd w odrębnym postępowaniu ustala drogi konieczne.  

Reszta jak już wspomniał nie skarżyła – jest więc propozycja aby w stosunku do 

działki p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-

ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) przyjąć pozytywnie, natomiast do pozostałych 

przyjąć przeznaczenie jak w poprzednim planie. 

 

Ponieważ nie zgłoszono wniosków do przegłosowania, Przewodniczący Rady 

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/53/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

Ad. 13 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji , Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza, który zapoznał Radę ze sprawą zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie wsi Porosły. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że w lutym wpłynął wniosek od p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)  – 

właścicielek gruntów położonych  Porosłach, o zmianę przeznaczenia działek pod 

budownictwo handlowe powyżej 1000 m2 . W obecnym planie przewidziano 

budowę obiektów handlowych do 1000 m2 powierzchni sprzedażnej. Jednocześnie 

wpłynął wniosek od Centrum Informatyczno – Inwestycyjnego Inwestycyjnego z 

Bydgoszczy, że są zainteresowani budową obiektów handlowych 

wielkopowierzchniowych z branży budowlanej i spożywczej. Informacje na dzień 

dzisiejszy nie są zbyt obszerne ponieważ inwestor nie chce zdradzać wszystkich 

swoich planów – dopiero po przyjęciu uchwały przez Radę. Zamierza zatrudnić 400 

– 900 ludzi. . Potrzeba im 5 – 8 ha ziemi pod budowę tego obiektu – w Porosłach jest 

5 ha (łącznie z CPN-em). Inwestor będzie zainteresowany budową jedno – lub 

dwukondygnacyjnych obiektów o powierzchni użytkowej łącznie ok. 10 000 m2. 

Jeżeli Rada wyrazi zgodę na budowę takiego obiektu – będą dalsze szczegóły. 

Zgodnie z ustawą powinna być sporządzona prognoza jak taki obiekt wpłynie na 

nasz rynek pracy tzn. zatrudnienie, komunikację, ewentualnie na sieć sklepów i 

interesy konsumentów. Taka prognoza została stworzona przez nas (można się z nią 

zapoznać) i wniosek końcowy jest taki: „Otwarcie nowych placówek handlowych 

jest nie tylko zjawiskiem pozytywnym ale wręcz pożądanym dla lokalnego rynku 
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pracy, dochodów budżetowych gminy, potrzeb oraz interesów mieszkańców gminy 

jako konsumentów”. W związku z tą pozytywną opinią przygotowano projekt 

uchwały dotyczącej jakby wprowadzenia zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Ponieważ trzeba tu przeprowadzić całą procedurę dotyczącą zmiany 

– należy podjąć uchwałę intencyjną i później prowadzić procedurę zgodnie z ustawą. 

 

Antoni Bogdan – 

Kto poniesie koszty zmiany tego planu? Czy wnioskodawcy byli dotychczas 

zwalniani z podatków? Jeżeli tak – to warunkiem sprzedaży powinno być 

uregulowanie należności wobec gminy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że koszty wprowadzenia zmian poniesie gmina, ale są to koszty 

nieduże. Spróbujemy je wprowadzić w swoim zakresie, ponieważ jest tu 

przeznaczenie graficzne. Chodzi przede wszystkim o wyrażenie przez Radę zgody na 

budowę obiektu ponad 1000 m2.  

Jeśli chodzi o umorzenia – w 2002 r było niewielkie umorzenie dla firmy p.* 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego). Sytuacja jest taka, że wspomniana firma jest w złej 

sytuacji finansowej i nie będzie płacić podatków, natomiast jak będzie inny podmiot 

– będzie płacić podatki  z korzyścią dla gminy. 

 

 

Piotr Tymiński- 

Poruszył temat dotyczący zatrudniania osób z terenu gminy przez firmy znajdujące 

się na terenie naszej gminy.  

 

Jerzy Ułanowicz – 

Niestety nie możemy zmusić firmy do zatrudniania osób z naszego terenu, ponieważ 

firmy potrzebują konkretnych fachowców. Nie znajdą u nas, znajdą w Białymstoku. 

Np. firma BOS S.A. obiecała, że w przyszłości będą brać pod uwagę  naszych 

mieszkańców. Trzeba jednak brać pod uwagę, że jest to duża firma i wpływ 

podatków od niej ma wpływ na stan naszego budżetu. 

 

Piotr Dojlida- 

Przypomniał, że w interesie firm jest zatrudnianie osób z naszej gminy z uwagi na 

procedury związane z ulgami podatkowymi, które przysługują przy zatrudnieniu 

określonej liczby osób z naszego terenu. 

 

Jacek Romanowski- 

Pamięta, że przy tego typu zmianach koszty ponosił wnioskodawcy. Dlaczego w tym 

przypadku tłumaczy się , że będzie to na koszt gminy bo to zadanie własne? 

 

Jerzy Ułanowicz –  

Odpowiedział, że mówiliśmy wtedy o sprawach pilnych dla wnioskodawców, 

którym zależało na jak najszybszym wprowadzeniu zmiany. Dlatego było to na koszt 

własny. W tym przypadku również możemy zaproponować wnioskodawcy 

dokonanie zmiany na jego koszt. 
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Piotr Dojlida – 

Myśląc kategoriami korzyści – nie należy zapominać, że w przyszłości to gmina 

będzie korzystała z wprowadzenia tej zmiany. Osoba indywidualna sprzeda 

natomiast gmina będzie miała stałego poważnego podatnika. Wracając do sprawy 

umorzeń podatkowych – był członkiem Zarządu ubiegłej kadencji i była umorzona 

niewielka kwot na ostatnim posiedzeniu ze względu na okoliczności – był to zakład 

pracy zatrudniający m.in. osoby z naszej gminy i intencją było udzielenie pomocy 

aby uchronić firmę przed  upadłością. Wcześniej były tylko przesuwane terminy 

płatności. 

 

Romuald Szydłowski – 

Trzeba brać pod uwagę, że to nie musi być ten konkretny inwestor – to może być 

inny lub nawet grupa inwestorów. Chodzi o to aby gmina miała przygotowany taki 

teren. Proponuje więc podjąć zaproponowaną uchwałę intencyjną, aby rozpocząć 

działania w sprawie zmiany zapisu w planie zagospodarowania przestrzennego. 

 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz w obrębie wsi Porosły. 

 

 

 

 

W wyniku głosowania, przy stosunku głosów: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos         Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr IV/54/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

 

 

Ad. 14 – 

 

 Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie Regulaminu wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie 

gminy Choroszcz oraz rozstrzygania o dalszym postępowaniu z nimi. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił , że gmina Choroszcz nie ma takiej uchwały, nie mamy schroniska i mamy 

problemy jeśli ktoś zgłasza potrzebę wyłapywania psów. Białystok nie przyjmuje 

naszych zleceń z uwagi na brak porozumienia w tej sprawie, a warunkiem jest 

podjecie przedmiotowej uchwały. 

Regulamin reguluje w jaki sposób zwierzęta powinny być wyłapywane i przez kogo 

tj. osobę uprawnioną. Mając uchwałę będzie można przeprowadzić rozmowy z 

Prezydentem Białegostoku w sprawie przejęcia tego zadania i podpisania 

odpowiedniego porozumienia. Jednak nie musi tego robić Białystok -  może u nas 

znajdzie się osoba fizyczna, która poprowadzi schronisko. 
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Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  w 

sprawie uchwalenia Regulaminu wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie 

gminy Choroszcz oraz rozstrzygania o dalszym postępowaniu z nimi. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/55/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 

 

 

Ad. 15 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawy 

dotyczącej ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w zł 

pracownikom  Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wprowadzając do tematu powiedział, że w budżecie gminy jest zapisany wzrost 

wynagrodzeń tzw. Podwyżka z tytułu inflacji w tym roku w wysokości 4%. W 

przypadku Ośrodka Pomocy Społecznej tabele płac ustalane są na podstawie punktu, 

a wartość jego nadaje Rada. W związku z tym, że podwyżki te nie mieszczą się w 

aktualnej wartości punktu – jest propozycja ażeby najniższe wynagrodzenie w I 

kategorii zaszeregowania ustalić w wysokości 600 zł, a wartość punktu na 5 zł. Jeżeli 

przyjmie się takie wartości będzie można zastosować podwyżkę w wysokości 4% w 

Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/56/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

 

Ad. 16 – 

 

 Przechodząc do następnego punktu porządku obrad, głos zabrał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Romuald Szydłowski- 

Na wstępie przyznał, że sprawa diet dla przewodniczących komisji i ich zastępców 

powinna być rozstrzygnięta na I Sesji , ale wtedy jeszcze nie było wiadomo kto 

będzie wybrany na zastępcę przewodniczących komisji Rady.  

Każda funkcja wiąże się z odpowiedzialnością, pracą i symbolicznym wyróżnieniem. 

Pomimo, że można z tego tematu zrobić wiele „szumu” , ale jesteśmy jedyną gminą , 

która do tej pory tego nie zrobiła. Ponieważ czuje się odpowiedzialny za tą sprawę, a 

wyróżnienie pieniężne jego zdaniem zmobilizuje te osoby do jeszcze aktywniejszej 

pracy – wnioskuje o wyróżnienie tych osób większą dietą,.  
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Będzie wiele do zrobienia ponieważ gmina to olbrzymie przedsiębiorstwo zajmujące 

się przeróżną działalnością, podejmuje się niezwykle ważne i odpowiedzialne 

decyzje. Jest to odpowiedzialność ogromna, a Burmistrz potrzebuje i oczekuje 

pomocy przede wszystkim od tych właśnie radnych pełniących funkcje w Radzie. 

Spoczywa na nich ta odpowiedzialność z mocy tego, że radni ich wybrali i 

uhonorowali tymi funkcjami. Nie bawmy się w wygłaszanie populistycznych haseł. 

Propozycja jego , która została przegłosowana na Komisji Gospodarki, Finansów 

Rolnictwa jest następująca: 

- przewodniczącym komisji – 16% stawki bazowej 

- zastępcom  przewodniczących komisji i wiceprzewodniczącemu Rady – 13 % 

stawki bazowej. 

Jego zdaniem jest to naprawdę symboliczna sprawa. 

 

Antoni Bogdan – 

Czy Przewodniczący Rady zrobił rozeznanie – może byliby chętni społecznie pełnić 

te funkcje, bez diet. 

 

Tomasz Kraśniki – 

Zaproponował, by wiceprzewodniczącemu ustalić dietę w wysokości 14% . 

 

Jacek Dąbrowski – 

Przypomniał, że każdy w przedwyborczych wystąpieniach zapewniał że będzie 

jakimś społecznikiem – również przy załatwianiu spraw dla gminy. Mamy ustalone 

diety i przy tym trzeba pozostać. Te zaoszczędzone pieniądze można przeznaczyć np. 

na sport. Trzeba brać pod uwagę opinię społeczeństwa. 

 

Piotr Tymiński – 

Jest przeciwny podwyżce diet dla wymienionych osób – jego zdaniem to żenujące by 

w obecnej sytuacji gminy mówić podwyżkach tego rodzaju podwyżkach. 

 

Marek Borowski- 

Byłby „za”, ale pod koniec roku chciałby otrzymać rozliczenie kosztów. 

 

Piotr Dojlida- 

My radni z terenu gminy mamy gorzej niż radni z Choroszczy – my musimy o 

wszystko się „dobijać” i więcej się starać, a to wiąże się z częstszymi wyjazdami. W 

poprzedniej kadencji np. kilkakrotnie wyjeżdżał do Warszawy celem załatwienia 

środków na kanalizację w Klepaczach. Nie prosił wtedy o zwrot kosztów np. paliwa, 

a przecież są też opłaty za telefon. Jeśli radni uważają, że trzeba pracować społecznie 

– powinni zrezygnować z diet.  

 

Jacek Dąbrowski 

Pracuje społecznie na rzecz gminnego LZS i ma dużo satysfakcji z tej pracy więc 

uważa, że naprawdę można tak działać. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przypomniał 

zgłoszone propozycje procentowych wysokości diet i poprosił o ich przegłosowanie: 

- 16% stawki bazowej – przewodniczący Komisji  

- 14% stawki bazowej – wiceprzewodniczący Rady 

- 13% stawki bazowej – zastępcy przewodniczących komisji 
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   - za przyjęciem – 11 głosów 

   - przeciw – 2 głosy 

   - wstrzymało się 1 głos 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia diet 

przewodniczącym i zastępcom przewodniczących komisji Rady Miejskiej w 

Choroszczy oraz wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/57/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

Omawiając dalszą część tego punktu obrad, Przewodniczący Rady poinformował, że 

dodatek specjalny należy się Burmistrzowi obligatoryjnie w wysokości od 20% 

minimum do 40% maksymalnie. 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, że reguluje to § 7 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 11 lutego 2003 r. w 

sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników 

samorządowych (Dz. U. z 2003 r. Nr 33, poz. 264). 

 

Przewodniczący Rady poprosił o opinie w tej sprawie Komisji Gospodarki, 

Finansów Rolnictwa. 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu wymienionej Komisji przekazał, że komisja 

wnioskuje o przyznanie Burmistrzowi dodatku specjalnego w wysokości 25% - z 

uwagi na wysiłek jaki wkłada w pracę na rzecz gminy Choroszcz i osiągnięte wyniki. 

 

Rada jednogłośnie poparła wniosek Komisji. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia dodatku specjalnego Burmistrzowi Choroszczy – za okres od 13 grudnia 

2002 r. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr IV/58/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

 

 

Ad. 17 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę Burmistrza, upoważnionego przez 

Burmistrza Choroszczy, do przedstawienia sprawy wprowadzenia zmian do uchwały 

określającej stawki podatku od środków transportowych. 
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Stefan Bielski- 

W dalszym ciągu Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku wnosi uwagi do 

uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych stwierdzając , że nie 

uwzględniono w niej pojazdów o masie całkowitej powyżej 36 t o dwóch osiach oraz 

przyczep o masie całkowitej powyżej 36 t i jednej osi. Aczkolwiek na terenie gminy 

takie pojazdy nie występują, ale należy uchwałę uzupełnić o wymienione pojazdy 

czyli uwzględni wszystkie jakie są tylko możliwe. 

 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt o zmianie uchwały w 

sprawie stawek podatku od środków transportowych . 

 

Uchwała została przyj jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Wardziński. 

 

 (uchwała Nr IV/59/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

 

 

Ad. 18 – 

 

 Zapytania i wolne wnioski: 

 

 

Tadeusz Oniśko – 

Odpowiadając na pytanie p. Tymińskiego odnośnie ujawnienia umorzeń 

podatkowych – wyjaśnił: w zasadzie do 1 stycznia 2003 r. nie było takich 

możliwości by wywieszać dłużników niewypłacalnych bądź dłużników , którym 

umorzono należności podatkowe ponieważ naruszałoby to ordynację podatkową, 

tajemnicę podatkową i ustawę o ochronie danych osobowych. W roku 2002 został 

wprowadzony przepis o finansach publicznych, który zobowiązał urzędy gmin do 

wywieszania takich informacji – chodzi o przedsiębiorców podatników podatku 

rolnego i leśnego, którym umorzono więcej niż 100 zł. Taki obowiązek w tym 

momencie istnieje. Przepis jest nieprecyzyjny ponieważ nic nie mówi- kiedy trzeba 

wywieszać, ile czasu ma wisieć taki wykaz. Jest to przykład złego prawa, ale jednak 

taki obowiązek wywieszania informacji jest. Radny ma oprawo wglądu do takiego 

wykazu. 

 

Romuald Szydłowski- 

Odczytał apel p. Krzysztofa Janika – MSW i A oraz Wojewody Podlaskiego 

odnośnie rozpatrzenia możliwości  pomocy repatriantom polskiego pochodzenia z 

Kazachstanu i terenów azjatyckich byłego ZSRR. 

 

Po dyskusji Rada postanowiła podjąć kroki zmierzające do pozyskania mieszkań i w 

przypadku pozyskania takowych - podjęcia dalszych działań celem zapewnienia 

możliwości osiedlenia repatriantom. 

 

     ( projekt odpowiedzi w załączeniu) 
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Marek Borowski- 

Zaproponował wystąpienie z pismem intencyjnym do przedsiębiorców na terenie 

gminy o pomoc dla repatriantów w formie np. zbiórki pieniędzy lub propozycji 

lokalowych i pracy. 

 

Piotr Dojlida – 

Prośba o przedłużenie czasu ustalenia terminu posiedzenia Komisji Oświaty do 3 

tygodni. 

 

Rada nie zgłosiła sprzeciwu. 

 

 

Ad. 19 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej – 

Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski podziękował wszystkim za czynny 

udział i zamknął obrady Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

mgr inż. Romuald Szydłowski 

  

 

 

 


